
Wat is de oorzaak van de  
huurexplosie?
‘PvdA, VVD en PVV hebben de 
verhuurdersheffing bedacht. Een extra 
belasting: alleen verhuurders van 
sociale huurwoningen betalen die. 
Zij moeten het geld ergens vandaan 
halen. Huurverhogingen dus. Het is 
echt belachelijk. Vergelijk het eens met 
de banken. Heel voorzichtig heeft de 
regering een bankenbelasting ingevoerd. 
Dat moest allemaal niet te hoog, want 
de banken zijn zogenaamd zo zielig. 
Opbrengst is een half miljard. Maar de 

verhuurdersheffing is een belasting 
van 1,7 miljard! De huurders mogen dus 
betalen. En de kopers? Die krijgen nog 
steeds een subsidie van 9 miljard per jaar - 
de hypotheekrente-aftrek.’ 

De huurverhogingen zijn toch ook  
om scheefwoners te bewegen uit de  
goedkope huurwoningen te verhuizen? 
‘Als je je woning al moeilijk kunt betalen 
dan ga je niet nóg meer betalen in de vrije 
sector. Door de strengere regels krijgen 
die mensen tegenwoordig ook amper een 
hypotheek, dus kopen is ook geen optie. 

‘ EN DAT NOEMEN  
ZE DAN SOCIALE HUUR!’

HUURACTIEKRANT

De huren zijn de afgelopen vijf jaar explosief gestegen.  
SP-Tweede Kamerlid Farshad Bashir: ‘Veel mensen komen 
daardoor in de problemen. Sommigen betalen 120 euro méér 
huur per maand. En dat noemen ze dan sociale huur!’ De SP 
gaat in gemeentes en landelijk de strijd aan.

En wat dacht je van gewoon gezinnen met 
kinderen, die in de buurt op school zitten 
en het er naar hun zin hebben. Gaan we die 
wegjagen? Dat is pas scheef.’

Maar er zijn toch te weinig sociale  
huurwoningen?
‘Ja, maar dat komt niet door zogenaamde 
scheefwoners of mensen met een 
verblijfsvergunning. Dat komt door 
massale sloop en verkoop van sociale 
huurwoningen. En doordat corporaties 
veel minder bouwen. En ook dát komt door 
de verhuurdersheffing. Gevolgen: enorme 
wachtlijsten in grote delen van Nederland.’

Hoe moet het dan?
‘De SP wil de verhuurdersheffing 
afschaffen. Voer een investeringsplicht 
in: dan moeten woningcorporaties gaan 
investeren. Dat levert werk gelegenheid 
op, meer betaalbare huurwoningen, goed 
geïsoleerde huizen én extra inkomsten 
voor de overheid door betaalde btw. Dan 
kunnen de huren weer verlaagd worden. 
De SP wil de huren voor mensen bij wie die 
heel hard gestegen zijn weer verlagen. Ook 
willen we dat de huren niet meer stijgen 
dan de inflatie.’ •

GOEDE WONINGEN VOOR BETAALBARE HUREN: DE SP STRIJDT OVERAL MET U VOOR EEN STERKE SOCIALE HUURSECTOR           HUURACTIE@SP.NL

HUUREXPLOSIE

SP-Tweede Kamerlid Farshad Bashir

SP BOXTEL  
WIL 600 SOCIALE 
HUURWONINGEN 
ERBIJ 
De wachttijd voor een betaalbare 
huurwoning bedraagt in Boxtel tussen de 
zes en acht jaar. De SP pleit al jaren voor 
de bouw van meer sociale huurwoningen. 
Het huidige gemeentebestuur gaat daar 
eindelijk serieus werk van maken en heeft 
de bouw aangekondigd van 400 tot 600 
sociale huurwoningen in de komende tien 
jaar. De SP vindt 600 het minimum. Dan 
kunnen zowel de eigen woningzoekenden 
als oorlogsvluchtelingen met een 
verblijfsvergunning een betaalbare  
woning huren!
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HUURDER MEER MACHT DANKZIJ DE SP. 

Op voorstel van SP-Tweede Kamerlid Sadet Karabulut 
is de macht van huurders flink vergroot. Zo is nu in de 
huurwet opgenomen dat:

•  huurders instemmingsrecht hebben bij fusies
• huurdersraadplegingen mogelijk zijn voor   

individuele huurders
• gemeentes en huurders een volwaardige rol 
 krijgen in het beleid op volkshuisvesting.

Zeker dat laatste is volgens Bashir belangrijk: ‘Uw wethouder kan dus niet 
meer zeggen: wij gaan er niet over. Huurders kunnen in hun gemeente politieke 
druk uitoefenen en stemmen op partijen die wél de belangen van de huurders 
vooropstellen.’

GEBRUIK DIE MACHT!

SP-Tweede Kamerlid  
Sadet Karabulut



LEKKER 
BEZIG!

Woningnood? Bouwen!
In de jaren na de Tweede Wereldoorlog 
was er ernstige woningnood. Toen 
zijn massaal woningen gebouwd met 
overheidssteun, terwijl Nederland toen 
toch echt armer was dan nu. In de jaren 
zeventig is onder de regering-Den Uyl de 
huursubsidie ingevoerd. Met als resultaat 
dat de huurder maximaal 17 tot 21 procent 
van het netto inkomen aan huur kwijt 
was. Kom daar nu nog maar eens om.

Huisjesmelkers
In 1995 is door de regering van PvdA, 
VVD en D66 de sociale volkshuisvesting 
‘verzelfstandigd’, omdat de 
woningcorporaties onder ‘de tucht van 
de markt’ betere prestaties zouden gaan 

leveren. De SP voorspelde dat sociale 
verhuurders zich als projectontwikkelaars 
en huisjesmelkers zouden gaan  
gedragen. En dat geschiedde. Massaal 
zijn de afgelopen dertig jaar naoorlogse 
woningen gesloopt om ruimte te 
maken voor projecten met mooie dure 
koopwoningen en zijn huurwoningen ook 
nog massaal verkocht.

Sjoemelen en graaien
Sommige sociale verhuurders sjoemelden 
met derivaten en peperdure projecten, 
reden in dure auto’s en schroefden hun 
salaris op tot ongekende hoogte, tot zelfs 
500.000 euro. De enorme schulden die 
sommige corporaties daardoor kregen 
moeten door de andere corporaties (lees: 

Om uitzicht te krijgen op het einde van de huurexplosie en de 
woningnood, hebben we inzicht nodig in hoe het zo ver gekomen 
is. ‘Bevordering van voldoende woongelegenheid is voorwerp 
van zorg der overheid’, zo staat het in onze grondwet, artikel 22. 
Waarom komt daar nu zo weinig van terecht?

hun huurders) worden opgevangen. En 
nu is de huidige regering ook zelf aan het 
graaien geslagen: corporaties (lees: hun 
huurders) moeten ‘verhuurdersheffing’ 
betalen. Om de staatskas aan te vullen.

Daarom zitten we nu met de gebakken 
peren, een nieuwe woningnood en een 
huurexplosie die zijn weerga niet kent. 
Een huurder is gemiddeld meer kwijt 
aan de huur, dan een eigenaar-bewoner 
aan afl ossing van zijn hypotheek. De 
‘markt’ neemt geen verantwoordelijkheid. 
Wij moeten eisen dat betaalbare en 
fatsoenlijke woningen voor iedereen weer 
een ‘voorwerp van zorg der overheid’ 
worden! •

VAN WONINGNOOD 
NAAR WONINGNOOD 
EEN KORTE GESCHIEDENIS

De SP doet niet alleen in uw 
gemeente iets voor huurders 
en woningzoekenden.  
SP-wethouders laten zien 
dat sociaal huurbeleid wél 
mogelijk is. Actieve SP- 
leden en SP-gemeenteraads- 
leden komen samen met 
bewoners op voor eerlijke 
volkshuisvesting.

Om aandacht te genereren 
voor de uit de pan 
rijzende huurbedragen 
werden kozijnen 
van een eenvoudig 
tweekamerappartement 
in VELSEN door de 
SP van een laagje 
goud voorzien. Na een 
door de SP bedongen 
onderzoek verlaagde 
woningcorporatie Velison 
Wonen de streefhuur. 

Volgens de woon-
‘visie’ van de rechtse 
wethouder moeten 
meer dan 20.000 
sociale huurwoningen 
in ROTTERDAM 
verdwijnen. De 
SP organiseerde 
met bewoners- en 
huurderorganisaties  
een stadsreferendum 
om dit tegen te 
houden.

In HARDERWIJK 
merkte de SP tijdens 
een buurtonderzoek 
dat veel mensen in 
de Stadsweiden-
buurt last hadden van 
schimmel en vocht. 
Klachten verzameld, 
comité gevormd, en 
succes geboekt: de 
verhuurders gaan aan 
de slag.

In OSS haalde de SP voor 
meer dan 200.000 euro terug 
voor verhuizende huurders 
die klaagden over hoge en 
onterechte verhuisrekeningen 
van woningcorporatie 
BrabantWonen. Onder druk 
van dreiging met rechtszaken, 
aandacht in de media en vragen 
in de gemeenteraad kregen veel 
(ex-)huurders flinke sommen 
geld terug.
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Activist Remi Poppe vormde samen met 
Jan Marijnissen de eerste SP-fractie in de 
Tweede Kamer. In 2010 nam hij definitief 
afscheid van de Tweede Kamer.



Een SP-wethouder op 
wonen: dat scheelt. 
Onder leiding van SP-
woonwethouder Paulus 
Jansen is met de 
UTRECHTSE corporaties 
afgesproken dat er sociale 
huurwoningen bij komen. 
Na jaren van massale sloop, 
is het aantal betaalbare 
huurwoningen eindelijk 
weer gestegen.

Nadat de bewoners 
van portiekflats met 
ernstige vocht- en 
schimmelproblemen 
in AMERSFOORT 
met de SP en onder 
toezicht van de 
landelijke media bij 
de corporatie aan de 
bel trok, ging deze 
rap overstag.

De LANDELIJKE 
verkiezing van de 
huisjesmelker van 
het jaar krijgt altijd 
veel aandacht, ook 
op tv. Deze actie is 
een steun in de rug 
voor huurders die 
te maken hebben 
met onredelijke 
verhuurders.

Na handtekeningenacties 
waarmee de SP 
NIJMEGEN duizenden 
steunbetuigingen kreeg 
om de huurverhogingen 
een halt toe te roepen, 
beloven Nijmeegse 
corporaties de 
huurverhoging voor de 
meeste huishoudens 
terug te brengen tot enkel 
de inflatie. Eerder was de 
stijging nog 4 procent.

SP-jongeren in onder 
andere GRONINGEN 
kaarten met de tekst 
‘Waarom woont 
hier niemand?’ 
de leegstand van 
kantoorpanden aan. 
Deze panden moeten 
wat de SP betreft zo 
snel mogelijk worden 
omgebouwd tot 
jongerenhuisvesting.

De leegstand in kantoren in 
AMSTERDAM is afgelopen 
jaar met 15% gedaald. SP-
wethouder Laurens Ivens: ‘Dit is 
een trendbreuk. Eindelijk neemt 
de leegstand weer af.’ De 
meeste omgebouwde kantoren 
worden huizen. Ivens vestigde 
een bouwrecord van 8376 
nieuwe huizen, waarvan de 
helft onder sociale huurgrens.

Wat is je inbreng geweest in het 
woonbeleid van de gemeente? 
‘Ik heb volkshuisvesting niet in mijn 
portefeuille, maar bijvoorbeeld bij het 
ontwikkelen van de nieuwe Woonvisie 
heb ik voortdurend gepleit voor meer 
betaalbare huurwoningen. Ik ben blij 
dat het gemeentebestuur dit uiteindelijk 
ook in de Woonvisie gestalte heeft 
gegeven. Voor het armoedebeleid, waar 
ik verantwoordelijk voor ben, heb ik 
gesprekken gehad met Woonstichting 

plaats van een koopwoning. Bovendien 
moeten ouderen steeds langer zelfstandig 
blijven wonen, mede omdat veel 
verzorgingshuizen worden gesloten. 
Mensen met lage inkomens komen vanaf   
1 januari niet meer in aanmerking 
voor een duurdere huurwoning, 
waardoor de druk op de sociale 
huurmarkt toeneemt. Die druk wordt 
nog groter door een toename van 
arbeidsmigranten uit Oost-Europa en 
de huidige stroom vluchtelingen met 
een verblijfsvergunning. Er is in het 
gemeentebestuur afgesproken dat er 
niet alleen gebouwd moet worden voor 
deze vluchtelingen, maar ook voor eigen 
woningzoekenden. Daar ben ik het 
hartgrondig mee eens.’

Wat vind je van de rol van  
Woonstichting Sint Joseph?
‘Ik ben tevreden over de inbreng van 
Sint Joseph. Zij zien de noodzaak van de 
bouw van meer sociale huurwoningen. 
Bovendien gaan ze de komende twee 
jaar geen grondgebonden huurwoningen 
verkopen, zodat er meer sociale 
huurwoningen beschikbaar blijven.  
Op het gebied van de huurverhogingen 
voeren ze een matigingsbeleid. Ook 
hebben ze oog voor het verbeteren van de 
woonomgeving. De goede samenwerking 
met Sint Joseph heeft geleid tot een 
sociale Woonvisie.’ •

Sint Joseph over de betaalbaarheid van de 
huren. Dit heeft er mede toe geleid dat in 
de afgelopen jaren de huren voor de lage 
inkomens met nul of slechts één procent 
verhoogd zijn.’

Zijn er echt zoveel extra sociale 
huurwoningen nodig in Boxtel? 
‘Jazeker. De druk op de sociale huurmarkt 
wordt steeds groter. Er komen steeds meer 
eenpersoonshuishoudens. Ook starters 
willen vaker een sociale huurwoning in 

BOXTEL VOERT SOCIAALBELEID 
OP GEBIED WONEN EN HUREN

SP-wethouder Eric van den Broek: ‘Bouw van meer 
betaalbare huurwoningen in Boxtel is hard nodig’.

INTERVIEW MET SP-WETHOUDER ERIC VAN DEN BROEK

Eric voerde in het verleden actie voor meer sociale huurwoningen  
en betaalbare huren in Boxtel. Nu hij wethouder is zet hij die strijd  
op een andere manier voort in het gemeentebestuur.
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WORD NU LID! 

BEL (088) 243 55 40  
OF GA NAAR
WWW.SP.NL  
 
DAAR VINDT U  
DE LINK  
LID WORDEN
IN DE RODE BALK  
ONDERAAN ONZE 
HOMEPAGE.

In Boxtel wordt een sociaal woonbeleid 
gevoerd. De gemeente heeft de bouw 
aangekondigd van 400 tot 600 sociale 
huurwoningen in de komende tien jaar,  
om zo de wachtlijsten korter te maken.  
Maar het kan natuurlijk altijd beter. Wij  
willen daarom graag een reactie van u  
op deze Huurkrant. 

Wat vindt u? Wat kan er beter op het gebied 
van wonen en huren in Boxtel? 

Stuur een mail naar: boxtel@sp.nl 

WAT VINDT U?

BOXTEL.SP.NL

In deze krant heeft u kunnen lezen wat mijn partijgenoten doen voor voldoende goede betaalbare 

 woningen in uw gemeente. Met optimisme en strijdbaarheid laten wij zien dat de SP er voor u is.  

Op straat of in de raad, maar altijd in de buurt.

Er zijn heel veel redenen om lid te worden van de SP, maar er zijn er twee die ik nu onder uw  

aandacht wil brengen.

MÉT DE MENSEN
De meeste partijen hebben het liefst dat u eens in de vier jaar stemt en verder uw mond houdt. De SP is 

anders. De meest actieve partij  van Nederland werkt dag in dag uit samen met actieve mensen aan een 

beter Nederland en een betere wereld. In de wijken, op scholen, in de zorg, op de werkvloer en over de 

grenzen. Samen bouwen we Nederland op. En met uw steun kunnen we nog sterker worden.

SOCIAAL DE CRISIS UIT

De regering van VVD en PvdA gaat voort op de weg waar Rutte I gestopt is. Rutte en Asscher doen de 

verzorgingshuizen dicht, laten huurders onevenredig meer betalen, en breken de thuiszorg af. De 

 werkloosheid blijft torenhoog onder dit kabinet en de wachtlijsten voor een sociale huurwoning  

worden steeds langer. Wij willen juist investeren. In de economie, in de zorg en in meer banen voor 

mensen die aan het werk willen. Een sterke SP is nu harder nodig dan ooit!

Is de SP uw partij? Dan wil ik u nu vragen om de volgende stap te zetten. Doe mee en help mee om Nederland de komende jaren 

menselijker en socialer te maken!

Emile Roemer, fractievoorzitter SP in de Tweede Kamer

DOET U MEE?


